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 ZAPISNIK 
sa 5. ( pete ) sjednice Odbora za međunarodne odnose i isljenike 

Skupštine Crne Gore, održane 27. februara  2013. godine 
 
 

Sjednica je počela u 11.00 časova. 
 
Sjednicom je predsjedavao doc. dr Miodrag Vuković, predsjednik Odbora. 
 
Sjednici su pristvovali sljedeći članovi Odbora: Vasilije Lalošević, Obrad Mišo 
Stanišić, Suljo Mustafić, Žana Filipović, Mevludin Nuhodžić, Dritan Abazović, Milan 
Knežević i Mićo Orlandić. 
 
Sjednici nisu pristvovali sljedeći članovi Odbora: Goran Danilović, mr Milutin 
Simović, Koča Pavlović i Borislav Banović. 
 
Sjednici su prisustvovali sljedeći predstavnici predlagača: Abid Crnovršanin, 
pomoćnik ministra policije, Svetlana Rajković, pomoćnica ministra pravde i ljudskih 
prava i mr Ljuban Tmušić, pomoćnik ministra unutrašnjih poslova za vanredne 
situacije i civilnu bezbjednost. 
 
Sjednici su prisustvovali saradnici u Odboru za međunarodne odnose i iseljenike: 
Vesna Radulović, Jasmin Bojadžić, Anđela Radunović, Alemka Đečević, Dijana 
Mitrović, Jelena Božović i Marija Milošević.   
 
Sjednica je bila otvorena za javnost i ispraćena od strane predstavnika medija.  
 
Pozdravivši prisutne članove Odbora, predstavnike predlagača i predstavnike 
medija,  predsjedavajući je konstatovao da je usvojen sljedeći: 
 
 

DNEVNI RED 
 

1. PREDLOG  ZAKONA O POTVRĐIVANJU SPORAZUMA IZMEĐU VLADE 
CRNE GORE I VLADE REPUBLIKE MOLDAVIJE O READMISIJI (VRAĆANJE I 
PRIHVATANJE) LICA KOJA SU BEZ DOZVOLE BORAVKA; 
 

2. PREDLOG ZAKONA O POTVRĐIVANJU OSNIVAČKOG SPORAZUMA 
MEĐUNARODNE AKADEMIJE ZA BORBU PROTIV KORUPCIJE; 
 

3. PREDLOG ZAKONA O POTVRĐIVANJU UGOVORA O IZRUČENJU IZMEĐU 
CRNE GORE I BOSNE I HERCEGOVINE; 
 

4. PREDLOG ZAKONA O POTVRĐIVANJU SPORAZUMA IZMEĐU VLADE 
CRNE GORE I VLADE REPUBLIKE SLOVAČKE O SARADNJI I MEĐUSOBNOJ 
POMOĆI U SLUČAJU PRIRODNIH I DRUGIH KATASTROFA. 
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Prije samog razmatranja prve tačke Dnevnog reda, predsjedavajući sjednicom, 
gospodin Miodrag Vuković dao je kratke napomene vezano za planirano kontrolno 
saslušanje ministra vanjskih poslova, dr Igora Lukšića i osvrnuo se na dogovor o 
Grupama prijateljstva.  

U vezi sa kontrolnim saslušanjem, predsjednik Vuković je istakao da termin još 
uvijek nije poznat, ali da će sjednica povodom saslušanja biti ubrzo, imajući u vidu 
da je potrebna informacija iz Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija 
pripremljena i da ostaje samo da se ispoštuje procedura dostavljanja iste članovima 
Odbora, s obzirom na stepen njene tajnosti, jer je ocijenjena kao interni dokument. 

Takođe, vezano za dogovor o Grupama prijateljstva, model tok tipa saradnje je 
pripremljen, ali kako je predsjednik Odbora kazao, postoje određene greške koje 
treba ispraviti i dodao da će se to pitanje razmatrati na nekoj od narednih sjednica. 

TAČKA 1 
PREDLOG  ZAKONA O POTVRĐIVANJU SPORAZUMA IZMEĐU VLADE CRNE 
GORE I VLADE REPUBLIKE MOLDAVIJE O READMISIJI (VRAĆANJE I 
PRIHVATANJE) LICA KOJA SU BEZ DOZVOLE BORAVKA 
 
Uvodne napomene o Predlogu zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne 
Gore i Vlade Republike Moldavije o readmisiji ( vraćanje i prihvatanje ) lica koja su 
bez dozvole boravka, dao je ovlašćeni predstavnik predlagača, Abid Crnovršanin, 
pomoćnik ministra policije.  
U svom obraćanju članovima Odbora predstavnik predlagača istakao je da je ovo još 
jedan u nizu Sporazuma potpisanih sa članicama Evropske unije, ističući član 6 po 
kome se nastavlja sa potpisivanjem ovakvih sporazuma, a s tim u vezi naglasio je da 
je procedura potvrđivanja ispoštovana, od vođenja pregovora do parafiranja 
protokola o usklađenosti. Predstavnik predlagača  je podsjetio da je Crna Gora, 
pored članica Evropske unije, Sporazum potpisala i sa svim zemljama regiona, osim 
sa Srbijom, u čijem slučaju se čeka prikladna prilika da se dva ministra sastanu i 
potpišu dokument. Pomenuo je, takođe, da je Sporazum potpisan i sa Turskom 
aludirajući na činjenicu da je to proces koji teče i da ne postoji prepreka da ga Odbor 
predloži Skupštini na usvajanje. 
Predsjednik Odbora u ime Službe obratio se predstavniku predlagača sugerišući 
ispravku koja se tiče naslova Predloga zakona. U propratnom aktu Vlade, konketno, 
u naslovu Predloga zakona nedostaju riječi  „vraćanje i prihvatanje“. 
Sugestija je prihvaćena od strane predstavnika predlagača. 
Poslanik Milan Knežević imao je pitanje za predstavnika predlaga u smislu 
pojašnjenja povodom razloga zbog kojih Sporazum nije potpisan sa Srbijom, tačnije 
da li je riječ o tehničkom ili nekim drugim razlozima. 
U svom odgovoru, predstavnik predlagača istakao je da je Sporazum potpuno 
usaglašen i da se samo radi o čekanju prilike da se ministri sastanu kako bi isti 
potpisali. 
Predsjednik Odbora konstatovao je da je Predlog zakona kompletan i da sadrži 
potrebna dokumenta. 
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Polazeći od svoje nadležnost, Odbor je predložio Skupštini da Predlog zakona 
zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vlade Republike 
Moldavije o readmisiji ( vraćanje i prihvatanje ) lica koja su bez dozvole boravka, 
usvoji u predloženom tekstu. 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Obrad Mišo Stanišić.  
 

TAČKA 2 
PREDLOG ZAKONA O POTVRĐIVANJU OSNIVAČKOG SPORAZUMA 
MEĐUNARODNE AKADEMIJE ZA BORBU PROTIV KORUPCIJE 
 
Ovlašćena predstavnica predlagača za Predlog zakona o potvrđivanju osnivačkog 
sporazuma Međunarodne akademije za borbu protiv korupcije, bila je Svetlana 
Rajković, pomoćnica ministra pravde i ljudskih prava koja je skrenula pažnju na 
značaj Sporazuma kojim se otvaraju vrata Akademiji za borbu protiv korupcije. 
Ona je podsjetila da je Međunarodna akademija za borbu protiv korupcije osnovana 
na inicijativu Ujedinjenih nacija čije se sjedište nalazi u Austriji. Pomoćnica ministra 
pravde u svojim napomenama o pomenutom Predlogu zakona navela je da je 
Akademija specijalizovana za različite vrste obuke, pri čemu Akademija pruža 
mogućnost specijalizovanih obuka za određene države. S  tim u vezi, Rajković je 
istakla da Crna Gora nema obavezu članarine, ali da snosi troškove u pogledu 
pojedinačnih obuka, ističući da su ove obuke korisne za osposobljavanje zaposlenih 
u radnim tijelima Skupštine Crne Gore, posebno Odbora za antikorupciju. 
Poslanik Vasilije Lalošević istakao je da je, pažljivo čitajući tekst Predloga zakona, 
zaključio da će zemlje imati udjela u upravljačkim strukturama Akademije i pitao da 
li je prilikom pristupanja, a na osnovu teritorijalne raspodjele, postojala mogućnost 
da se neko iz Crne Gore nađe u strukturama Uprave Akademije. On je, dalje, dodao 
da će usvajanje Zakona o tajnosti podataka, antikorupcijskom tijelu omogućiti rad u  
punom kapacitetu, naglasivši značaj pomenutih obuka za Službu Odbora za 
antikorupciju. 
U svom odgovoru, Svetlana Rajković je istakla da detalje oko pristupanja 
upravljačkim strukturama treba provjeriti i da će nakon konsultacija sa kolegama 
potrebne informacije za uslove članstva proslijediti Službi Odbora za međunarodne  
odnose i iseljenike. Takođe, tom prilikom ukazala je na Upravu za antikorupcijsku 
inicijativu, kao kontakt instituciju za potrebne informacije. 
S obzirom na to da je poslanika Milana Kneževića zanimalo koliko bi koštala jedna 
obuka za jednu osobu, pomoćnica ministra Rajković napomenula je da kotizacija za 
postidiplomske studije košta 20 000 eura (dvadeset hiljada), a ljetnje škole, odnosno 
obuka u periodu od nekoliko sedmica 300 (trista) do 900 (devetsto) eura. S tim u 
vezi, ona je dodala da postoji mogućnost potpisiavnje sporazuma Akademije i 
pojedinačne države koje bi omogućilo smanjenje troškova osposobljavanja. 
Poslanik Knežević tražio je dodatno objašnjenje rečenog, u smislu da li se na osnovu 
pomenutih nedjeljnih kurseva pojedinac u potpunosti obučava za oblast borbe 
protiv korupcije, na šta je Svetlana Rajković kazala da se nakon takve vrste obuke 
stiče sertifikat o vještinama i znanju stečenom za taj period, ali prednost tih obuka je 
u tome što Akademija predstavlja centar razmjene iskustava za stručnjacima iz te 
oblasti. 
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Poslanik Mićo Orlandić pomenuo je inicijativu u pogledu adresiranja ne samo Upravi 
za antikorupcijsku inicijativu već i Pravnom fakultetu i Policijskoj akademiji kako bi 
i oni imali priliku da komunicaju sa Međunarodnom akademijom za borbu protiv 
korupcije. 
Predstavnica predlagača izrazila je saglasnost sa poslanikom Orlandićem 
napomenuvši da od Uprave za antikorupciju bi trebalo prikupiti informacije o 
uspostavljanju saradnje u tom pogledu. 
Nakon što je sugerisao da je potrebno usaglasiti naslov Akademije u pogledu pojma 
međunarodne organizacije sa imenom u Predlogu zakona, predsjednik Odbora 
konstatovao je da je Predlog zakona kompletan i da sadrži sva potrebna prateća 
dokumenta. 
Polazeći od svoje nadležnost, Odbor je predložio Skupštini da Predlog zakona 
zakona o potvrđivanju osnivačkog sporazuma Međunarodne akademije za borbu 
protiv korupcije , usvoji u predloženom tekstu. 
Za izvjestioca je određen poslanik Vasilije Lalošević. 
 
TAČKA 3 
PREDLOG ZAKONA O POTVRĐIVANJU UGOVORA O IZRUČENJU IZMEĐU CRNE 
GORE I BOSNE I HERCEGOVINE 

Ovlašćena predstavnica predlagača za Predlog zakona o potvrđivanju Ugovora o 
izručenju između Crne Gore i Bosne i Hercegovine, bila je Svetlana Rajković. U 
uvodnim napomenama predstavnica predlagača istakla je da je ovo jedan od četiri 
ugovora koji su potpisani, pored ugovora sa Srbijom, Makedonijom i Hrvatskom. 
Kao i prethodna tri i ovaj Ugovor potpisan je na osnovu precizno postavljenih 
uslova, a tiču se krivičnih djela korupcije, organizovanog kriminala, pranja novca, 
zatim djela za koje je predviđena zatvorska kazna od 4 godine. Takođe, za ostala lica 
propisani su uslovi koji se tiču krivičnog gonjenja od 5 godina, izvršenje zatvorske 
kazne od jedne godine, dodala je Rajković. Ovlašćena predstavnica predlagača je 
istakla da je suština potvrđivanja Ugovora o izručenju Crne Gore i Bosne i 
Hercegovine funkcionisanje regiona kao cjeline i u pravosudnom smislu. 
Predsjednik Odbora konstatovao je da je Predlog zakona kompletan i da sadrži 
potrebna dokumenta. 
Polazeći od svoje nadležnost, Odbor je predložio Skupštini da Predlog zakona 
zakona o potvrđivanju Ugovora o izručenju između Crne Gore i Bosne i Hercegovine 
, usvoji u predloženom tekstu. 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine odabran je poslanik Mevludin Nuhodžić. 
 
TAČKA 4 
PREDLOG ZAKONA O POTVRĐIVANJU SPORAZUMA IZMEĐU VLADE CRNE GORE 
I VLADE REPUBLIKE SLOVAČKE O SARADNJI I MEĐUSOBNOJ POMOĆI U 
SLUČAJU PRIRODNIH I DRUGIH KATASTROFA 
 
Uvodne napomene o  Predlogu zakona o potvrđivanju Sporazuma između Vlade 
Crne Gore i Vlade Republike Slovačke o saradnji i međusobnoj pomoći u slučaju 
prirodnih i drugih katastrofa, dao je mr Ljuban Tmušić, pomoćnik ministra 
unutrašnjih poslova za vanredne situacije i civilnu bezbjednost, ističući da se 
potvrđivanjem ovog Sporazuma obezbjeđuje pomoć u vanrednim situacijama u 
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relativno kratkom roku zbog same blizine država u geografskom smislu. On je 
podsjetio da se pomoć obezbjeđuje mehanizmima civilne zaštite Evropske komisije, 
ali da potvrđivanjem Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vlade Republike 
Slovačke o saradnji i međusobnoj pomoći u slučaju prirodnih i drugih katastrofa se 
uspostavlja direktna komunikacija, čime se olakšava prihvatanje i pružanje 
međunarodne pomoći. 
Imajući u vidu, kako je istakao, dramatično iskustvo Crne Gore prije dvije godine 
kada su u pitanju elementarne nepogode, poslanik Knežević izkazao je interesovanje 
za informacijom u pogledu saradnje po pitanju pružanja pomoći u tom periodu, 
odnosno na koji način i u kojoj mjeri je Slovačka pružila pomoć Crnoj Gori i obrnuto, 
budući da je i Slovačka imala problem poplava. 
U svom odgovoru, gdin Tmušić je kazao da je pomoć pružena u vidu 10 muljnih 
pumpi za vodu, pri čemu su dva eksperta obučila nadležne u Crnoj Gori kako bi 
adekvatno koristili pomenute pumpe. Od Crne Gore do sad nije tražena pomoć, ali, 
kako je pomoćnik ministra unutrašnjih poslova za vanredne situacije i civilnu 
bezbjednost kazao, situacija će se promijeniti onog trenutka kada Crna Gora pristupi 
mehanizmima civilne zaštite Zajednice, budući da će tada dobijati zahtjeve za 
pomoć.  
Predsjednik Odbora je u ime Službe sugerisao ispravku u pogledu imena države: u 
propratnom aktu Vlade piše Vlada Republike Slovačke, a u samom tekstu Predloga 
zakona Vlada Slovačke Republike. Sugestija je prihvaćena od strane predstavnika 
predlagača. 
Predsjednik Odbora konstatovao je da je Predlog zakona kompletan i da sadrži 
potrebna prateća dokumenta. 
Polazeći od svoje nadležnost, Odbor je predložio Skupštini da Predlog zakona o 
potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Vlade Republike Slovačke o 
saradnji i međusobnoj pomoći u slučaju prirodnih i drugih katastrofa, usvoji u 
predloženom tekstu. 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine odabran je poslanik Milan Knežević. 
 
 
 
Nakon zaključene četvrte tačke Dnevnog reda, predsjednik Odbora upoznao je  
poslanke sa aktivnostima Odbora po pitanju saradnje sa iseljenicima. Istakao je da 
sekretarka Odbora priprema pravni akti kojim će se regulisati odnosi između 
Odbora i iseljenika iz Crne Gore. Poslanik Vasilije Lalošević je predložio da se 
formira Radna grupa koja će raditi na prethodno pomenutom aktu kojim će se 
regulisati odnosi između Odbora i iseljenika iz Crne Gore. 
Poslanik Mićo Orlandić predložio je da se pripremi tekst Platforme, budući da 
Skupština nema nijedan dokument koji se bavi ovim pitanjem, na osnovu koje bi se 
uspostavio opšti i pojedinačni odnos matične države prema iseljenicima i kako bi 
ona bila trajni osnov za vođenje njihovog dijaloga i saradnje. 
Poslanik Mustafić je izrazio saglasnost sa kolegama Laloševićem i Orlandićem u 
pogledu većeg zalaganja Skupštine za ovo pitanje i dodao da treba produbiti 
saradnju sa Udruženjima u inostranstvu koji su već formirani kroz deklarativni 
odnos Skupštine prema tom pitanju. 
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Poslanik Obrad Mišo Stanišić kazao je da izradom Strategije treba da se bavi Vlada 
kao izvršna vlast, ali ono na šta treba da se obrati pažnja jeste institucionalizacija 
pitanja iseljenika. On je podsjetio da se to pitanje do 2006. godine razmatralo na 
saveznom nivou, a da je sada potrebno da se na što bolji i kvalitetniji način bavi, jer 
najmanje jedna Crna Gora, kako je kazao, nalazi se van Crne Gore. 
 
Nakon što je zaključio raspravu po pitanju iseljenika, predsjednik Odbora je 
napomenuo da se na narednoj sjednici izabere zamjenik predsjednika, jer u 
suprotnom, napušta se dobra praksa drugih Odbora, kazao je Vuković, dodajući da je 
to posebno bitno zbog planiranog sastanka COSAC-a na kome učestvuju predsjednik 
i zamjenik predsjednika Odbora. 
 
Predsjednik Odbora je upoznao poslanike sa pozivom za sastanak sa Albinom 
Kurtijom, predsjednika Odbora za međunarodne odnose Skupštine Kosova koji je 
upućen članovima Odbora, a koji je planiran za 11. mart. Odbor je odredio da, osim 
predsjednika Vukovića i službenika Odbora delegaciju čini i poslanik mr Dritan 
Abazović. 
 
 
Sjednica je zaključena u 12.00 časova.  

 
 

 v.d.Sekretara Odbora                                                                Predsjednik Odbora 
Vesna Radulović                                                                    Doc. dr Miodrag Vuković 


